
Geachte deelnemers aan de oordeelsvormende bijeenkomst van vanavond en overige aanwezigen, 
 
Vanavond staat onder punt 6 het voorstelnummer 2018-53 met de naam “Voorstel tot het nemen 
van een reparatiebesluit ex artikel 6.19 van de Algemene wet Bestuursrecht met betrekking tot het 
op 6 juni 2017 vastgestelde bestemmingsplan Buitengebied” op de agenda. Een hele mond vol. 
Graag wil ik hierover enkele opmerkingen maken namens de rechtspersoon IVN, Valkenswaard-
Waalre. Als inwoner van Waalre en deskundige ben ik, omdat ik geen bestuurslid van het IVN meer 
ben, statutair door het bestuur gemachtigd om hier vanavond in te spreken. Dit even terzijde, 
voordat ik hierover weer de bekende vraag van een van U krijg. 
IVN, Valkenswaard-Waalre is een van de meer dan 100 Brabantse natuur- en milieuorganisaties die 
aangesloten zijn bij de Brabantse Milieufederatie. De BMF speelt in deze zaak als appelant  bij het 
thans bij de Raad van State lopende beroep inzake het Bestemmingsplan Buitengebied 2017 een 
duidelijke rol. Op 20 november 2017 ben ik zelf als gemachtigde namens de BMF bij de zitting van de 
Raad van State geweest. Daar kan ik nog een mooie anekdote over vertellen. 
Wij hoeven, neem ik aan, dus geen discussie te hebben of het IVN al dan niet samen met de BMF 
oude of nieuwe belanghebbende in de zaak van het Bestemmingsplan Buitengebied Waalre is. Ik sta 
hier dus legitiem. Dit ter inleiding. 
 
In de fase die vooraf is gegaan aan het vaststellen van het bestemmingsplan Buitengebied door de 
raad op 6 juni 2017 is door de gemeente zorgvuldig de uniforme openbare voorbereidingsprocedure 
toegepast.  Als IVN hebben wij in de periode 2014 tot 2017 iedere keer als dat aan de orde was 
(tenminste 4 keer) een schriftelijke zienswijze bij de gemeenteraad ingediend en ook ingesproken. 
Van het reparatiebesluit en de wijziging van het bestemmingsplan waarover het vanavond gaat 
hebben wij pas afgelopen week kennis kunnen nemen en dat vinden wij gezien onze grote 
betrokkenheid bij het buitengebied niet erg chique. Het gaat wel om wezenlijke wijzigingen in het 
bestemmingsplan die het belang, dat wij als IVN dienen, kunnen schaden.  
Ons belang is het duurzaam behoud en versterken van de ecologische waarden overal in de 
gemeente Waalre en om ervoor te zorgen dat dit geborgd is in bestemmingsplannen en 
vergunningen. Het gaat in dit geval vooral om de natuur en het landschap in het provinciaal 
begrensde Groenblauwe Kerngebied (NNB) en de Groenblauwe Mantel in het buitengebied van 
Waalre en om het strikt toepassen van de provinciale Verordening Ruimte daarbij.  
In de afgelopen jaren hebben wij als natuurbeschermers enkele keren heel slechte ervaringen gehad 
met vergunningverlening door de gemeente. Of dit op grond van het vigerende bestemmingsplan 
(Bestemmingsplan Buitengebied 2013) wel of niet mogelijk was en onder welke voorwaarden. 
Hetgeen op pagina 2 in het raadsvoorstel staat spreekt in dit verband ook boekdelen. 
Er staat letterlijk: “De gemeente is altijd op zoek naar maatwerkoplossingen op perceels- en 
adresniveau die in onze interpretatie planologisch verantwoord zijn binnen het ruimtelijk beleid en 
bovendien in het belang zijn van onze inwoners en ondernemers”.  Over bescherming van 
ecologische waarden zoals natuur en landschap, die niet voor zichzelf kunnen opkomen, wordt niet 
gerept. Die krijgen bij het vinden van de door de gemeente zo zeer nagestreefde 
maatwerkoplossingen in de praktijk dan ook steevast een minimale weegfactor (denk aan people, 
planet, profit).  
Als plaatselijke natuurbeschermers staan wij daarom hier of desnoods bij de Raad van State. 
 
Hoe het ook zij, wij kennen het gemeentelijk beleid en strategie als het gaat om ruimtelijke ordening 
en het vastgesteld krijgen van bestemmingsplannen . U weet, een gewaarschuwd man telt voor 
twee. In het Ruimtelijke Ordening-spoor en in het algemeen belang dat de ecologische waarden 
vormen zijn wij uitermate kritisch op de inhoud van bestemmingsplannen en 
omgevingsvergunningen. Wellicht is deze opmerking ook een leermoment voor de nieuwe 
portefeuillehouder in het College en voor de nieuwe gemeenteraad. 
    



In het voorgestelde reparatiebesluit dat leidt tot het gewijzigde bestemmingsplan met een nieuwe 
titel worden de juridisch bindende elementen (de planregels en de verbeelding) wel degelijk 
aanzienlijk veranderd. Er zitten nog steeds wat vervelende addertjes onder het gras en zoals meestal 
zit “the devil in the detail”. 
De kans dat het IVN gebruik maakt van de mogelijkheid om bij de Raad van State in beroep te gaan 
tegen het nieuwe, door de raad op 4 september nog vast te stellen, bestemmingsplan met planID 
"NL.IMRO.0866.BP00170-0302" achten wij groot. Hetgeen het college van B&W stelt onder 2.1. van 
de paragraaf “Kanttekeningen” van het raadsvoorstel achten wij daarom nogal naïef.  
Wij willen echter eerst het reparatiebesluit en de daarbij behorende wijziging van de regels en de 
verbeelding  in het bestemmingsplan goed bestuderen en op zijn merites beoordelen. 
 
Ten aanzien van punt 3 van het raadsbesluit ( de brief aan Gedeputeerde Staten) hebben wij ook 
onze bedenkingen. Wij zullen hoe dan ook een goed gemotiveerde en gedocumenteerde brief aan GS 
schrijven en verzoeken deze te betrekken bij de komende zitting van de Raad van State. 
 
Op punt 4 van het raadsbesluit komen wij binnenkort zeker nog terug bij Uw raad. Wij zullen een 
notitie schrijven met onze zienswijze over het maar moeizaam verlopende proces van de natuur- en 
landschapsontwikkeling in onze gemeente, van het inzetten van het landschapsfonds en andere 
financiële middelen daarbij door de gemeente Waalre, en tenslotte van het duurzaam beheer van 
het binnen de gemeente Waalre begrensde stuk van het Natuurnetwerk Brabant. Vooral hoe 
omgegaan wordt met het NNB in het gebied Dommeldal-deHogt  baart ons op dit moment grote 
zorgen. Hopelijk komt dit onderwerp dan op de agenda bij een raadsinformatieavond of 
raadsvergadering. 
 
Tot slot: Wij zullen vanavond met belangstelling luisteren of U het raadsvoorstel en de ongeveer 200 
pagina’s in de bijlagen even zorgvuldig  gelezen en bestudeerd hebt als wij dat hebben gedaan en of 
U hierover nog kritische vragen aan het College heeft. Vervolgens wachten wij wel af wat de raad op 
4 september besluit.  
 
Dank U wel. 
 
P.J. (Ton) Remmen 
IVN, Valkenswaard-Waalre       


